



တြားဗလး၊ ဣးဂုဝ်းဂိုတ်၊မး ပီခင်လိုဝ်ခင်၊မာဂ်၊  
ကခင်မာဂ်၊ကွခင်တၢင်းပိုခင်၊ ခင်းခိုမိဂ်တၢ့သတ်  
တဝၢ့၊တင်းလံၢ်ကော့၊။

တူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ ဣးတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊လံးဂၢင်းလွတ်းတင်း  
တၢင်းကခင်ဂုလ်၊ကခင်ဂုင်း၊ လေးဂၢ့ခိုခင်ကော့၊။

**တၢင်းဂိုတ်းတၢင်းသၢင်း  
ကခင်လီတ်းမာခင်၊**

- ၁၉ ပီးခွင့်ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခဝ်ဂိုတ်း၊ သူဂုလွင်းမခင်းတၢင်း  
မခင်းယု၊ကော့၊။ ဣးဂုးဂော့ဂုခင်းကွခင်ခခင်ဂိုတ်း  
ခခင်ဂိုတ်းခင်းတၢင်းကခင်ထွမ်၊ငခင်းဗလး၊ ဣတ်း  
ထိုင်းဂိုတ်းခခင်း ခင်းတၢင်းကခင်လၢတ်းခွမ်းကိတ်၊  
တင်း ခင်းတၢင်းကခင်လွမ်းခင်းလၢ့ကွတ်၊ခခင်တၢ့။
- ၂၀ လွင်းမခင်းလမ်း တၢင်းလွမ်းခင်းလၢ့ကွတ်းခခင်ကမ်၊  
လၢင်းပွင်ဂိုတ်း တြားတၢင်းကခင်သိုဝ်းတော့၊တြား  
ပီခင်လဝ်း။ ပိုဝ်းခခင်ဗလး၊ ပေ၊ပီတ်းတၢင်းကခင်ဂုဝ်း  
ဂိုတ်၊ဂုးထိုဝ်းဂုပိုင် ကိတ်၊တင်း တၢင်းကခင်လွင်သီ၊ကော့  
ကော့၊တြားခင်းထိုဝ်းခခင်သေဗလး၊ ကဝ်တင်းလွင်ကခင်  
ခခင်သိမ်၊ကူခင်းကွခင်၊ ခခင်၊ကဝ်ခခင်ဂပတ်းတြား  
ကခင်ဗုဂ်၊သွမ်းဂၢ့တီးဗဟံ၊တၢင်းခင်းဗလး၊ ဗဂ၊  
ချွတ်းကဝ်ပီလိုလ်၊သူလံးခခင်တၢ့။ ယု၊ပေပီခင်  
ဂော့ကခင် ထွမ်၊ငခင်းခခင်ဂပတ်းတြားလံၢ်လံၢ်ဂုလ်း  
ဗလး၊ တူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ ပီတ်းလီခင်တူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ခခင်။
- ၂၁ ပီခင်ဂော့ကခင်ဂမ်ဂျၢင်းတြားတၢ့။ ဂော့ကခင်ကမ်၊  
ဂမ်ကမ်၊ဂျၢင်းတြားဗလး၊ ထွမ်၊ငခင်းလံၢ်လံၢ်ဂုလ်း  
ခခင် မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ဂော့ကခင်တူလ်းခေးပဂတို  
၂၂ တူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ဂၢ့ခင်းမာခင်၊လမ်ခခင်ကော့၊။ တူဝ်  
လဝ်းဂဝ်၊ယီဝ်တူလ်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊သေယဝ် ဂျၢ၊တၢင်း  
တီးတၢင်း၊လီခင်ဗလး၊ လိုမ်းပီတ်းဂၢင်းဗဟံတူဝ်  
၂၃ လဝ်းဂဝ်၊ခခင်ဂမ်းလီဝ်ကော့၊။ ဂော့ကခင်လုးတူလ်း  
ခင်းတြားကခင်လေးလုမ်၊ ကခင်လၢပ်းသီင်၊ဂခင်  
တင်းတၢင်းကခင်ဂၢင်းလွတ်းခခင် လေးလေးလွတ်း  
လွတ်းဗလး၊ မခင်းခိုင်၊ယု၊ခခင်လမ်း ဂွမ်းပိုဝ်းပီခင်  
ဂော့ကခင်ထွမ်၊ငခင်းတြားဗလး၊ လိုမ်းပီတ်းကမ်၊  
လ်း။ ပီခင်ဂော့ကခင်ဂမ်ဂျၢင်းတြားခခင်ဗလး၊ပီခင်ဂော့  
ကခင်မီးမင်၊ဂလၢ့၊ ခင်းလွင်းတၢင်းကခင်တူဝ်လဝ်း  
၂၄ ဂဝ်၊ဂမ်ဂျၢင်းခခင်ကော့၊။ ခင်းသူခခင် ပေးသေဂော့  
သေဂုခင်း ဣတ်းလိုဝ်ခင်၊ဂၢင်းမီးသီ၊လၢ့ဗလး၊ ကမ်၊  
ချုတ်းသူဝ်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ဗလး၊ ပီတ်းလီခင်ဂုဝ်းလွင်တူဝ်  
လဝ်းဂဝ်၊ယု၊ထိုင် သီ၊လၢ့မခင်းခခင် ပီခင်လံၢ်လံၢ်  
၂၅ ကမ်၊ပွင်၊လွင်းဂၢ့သင်ကော့၊။ သီ၊လၢ့ကခင်ခခင်  
လၢင်း၊မုတ်းသို ဂၢ့တီးဗဟံ၊ခေးပေးတြားပီခင်လဝ်း  
ခခင်လမ်း ပီခင်တၢင်းကခင်လုးတူလ်းလုတ်းကွခင်၊  
ကခင်ကမ်၊မီးပေးမီးဗမး၊ ကိတ်၊တင်း ဗမးမုတ်းဗမး  
မံးတင်းလံၢ် ဂၢ့ခင်းခိုင်၊မိုဝ်းကခင်ခခင်မီးတုဂ်ခၢ့  
တၢင်းဗဟံခခင် ကိတ်၊တင်း တၢင်းကခင်ပွဲတူလ်း

**J**

**ကမ်၊တူလ်းခေးလီဝ်ခေးယု၊**

- ၁ ပီးခွင့်ဂဝ်တင်းလံၢ်ဂိုလ်း၊ ခင်းလွင်းတၢင်းကခင်  
ယုမ်၊မာတ်းလဝ်းဂုဝ်း လဝ်းဗေ၊သူခရိုလ် ကခင်  
မီးမူခင်ယု၊ခေးခခင် ယု၊ပေတူလ်းခေးလီဝ်ခေး  
၂ ယု၊။ ပေးဂော့ကခင်တိုဝ်းမွင်းဂုလ်းခမ်းဗလး၊ ခခင်  
ခူဝ်းကခင်ဂၢင်းလီဂၢင်းငခင်းခခင်ဂော့ခိုင်၊ ကိတ်၊  
တင်း ဂော့ကခင်ယၢတ်းကခင်ဗဟံဗလး၊ ခခင်ခူဝ်း  
ကခင်ယွတ်းကခင်ခခင်၊ခခင်ဂော့ခိုင်၊ ခင်းမးဂၢ့  
၃ ခင်းလွမ်းဂျၢင်းတြားထိုင် ပေးသူလုးတူလ်းဂော့  
ကခင်ခခင်ခူဝ်း ကခင်ဂၢင်းလီဂၢင်းငခင်းခခင်ဗလး  
လၢတ်းတီးမခင်းဝၢ့၊- ခင်းဂၢ့တီးကခင်လီကခင်  
ငခင်းခခင်သေဂမ်းခၢ့၊ ဝၢ့ခင်းခခင်ဗလး၊ သမုလၢတ်း  
တီးဂော့ကခင်ယၢတ်းကခင်ဗဟံခခင်ဗလးဝၢ့၊-  
လုတ်းယု၊ဂၢ့တီးပုခင်တၢ့။ ကမ်၊ခခင်ဂေး၊ တေ  
ဝၢ့၊- ခင်းဂၢ့တီးဂိုမ်းခူဝ်း၊တီးတၢင်း၊တိခင်ဂဝ်ခခင်  
၄ တၢ့၊ ဝၢ့ခင်းခခင်ထိုင်၊ သူမီးလွင်ကခင်တူလ်းခေး  
လီဝ်ခေးယု၊ဗလး၊ ပီခင်ဂုခင်းကခင်ပုးတၢင်းဂျၢမ်၊  
တၢင်းပွင်ကခင်ကမ်၊လီကမ်၊ငခင်းကမ်၊လွင်ဂိုဝ်။
- ၅ ပီးခွင့်ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခဝ်ဂိုတ်း၊ ထွမ်၊ငခင်းသေဂမ်း။  
တြားပီခင်လဝ်း လိုတ်းဂိုဝ်းကဝ်ခခင်လိုဝ်းကခင်ယၢတ်း  
ကခင်ဗဟံခင်းလေးဂၢ့ခို ဣးခဝ်မာဂ်၊မီးခင်းတၢင်း  
ကခင်ယုမ်၊မာတ်း၊ ကိတ်၊တင်း ဣးခဝ်ပီခင်ဂော့ကခင်  
ခခင်၊ကမူလ်း၊မိုင်းလဝ်း ကခင်မခင်းလဝ်းဂုဝ်တီးဗလး  
ဝၢ့၊- တၢင်းပခင်တီးခခင်လိုဝ်းကခင်ဂုဂ်မခင်းလဝ်း  
၆ ခခင်ကော့၊ ဝၢ့ခင်းခခင်ကမ်၊လွင်ဂိုဝ်။ သူဂိုတ်း  
ကမ်၊ပေးခင်း၊ဂိုဝ် ဂၢ့တီးဂုခင်းကခင်ယၢတ်းကခင်  
ဗဟံခခင်လုင်ပေ၊။ ခဝ်လိုဝ်းကခင်မာဂ်၊မီးခခင်  
ခခင်၊လၢတ်းခင်းသေးသူကမ်၊လွင်ဂိုဝ်။ တိုတ်းလခင်  
ကဝ်သူဂျၢ၊ဂၢ့တီးလုမ်း ကခင်လီ၊ယၢင်း၊တြားခခင်  
၇ ကမ်၊လွင်ဂိုဝ်။ ခဝ်သေသွမ်းခေး၊မုလ်းသီင်လဝ်း  
မျၢတ်း ကခင်သူလံးခခင်၊တၢင်းကခင်ဂုဝ်းဂိုတ်းလွမ်း  
၈ ယဝ်းခခင် ကမ်၊လွင်ဂိုဝ်။ ပေးသူပွဲဂမ်ပွဲလွမ်းပိုင်း  
လုတ်းခမ်းလဝ်း ဂၢ့ခင်း၊ကခင်မးခင်းဂျၢမ်းလိတ်း  
ဗလးဝၢ့၊- မွဲးတၢင်းလံးဂုဂ် ဂော့ကခင်လၢပ်းသီင်၊  
ခခင်တင်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ခခင် မိုခင်လိုဝ်ခင်၊မွဲးဂုဂ်  
တူဝ်မွဲးခခင်ကော့၊ ဝၢ့ခင်းခခင်ခခင်ထိုင်၊ သူပီခင်  
၉ ဂော့ကခင်ဂမ်ဂျၢင်းလီလီငခင်းငခင်းယု၊။ ပေးကမ်၊  
ခခင် ပေးသူတူလ်းခေးဂုခင်းထိုင် သူပီခင်ဂော့

ကန်ဂြိုဟ်းကပျိုဟ်းတူလူဂြိုဟ်းကျေး။ လွင်းကန်  
 ၀၁ ဝါး သူပီခင်ကျေးကန်ပုခင်လှိုင်တြေးခေခင်ထိုင်၊ သျား  
 ဝှမ်းပိုင်းပိုင်းပိုင်းလှမ်းတြေးလင်းကျေး။  
 ၀၂ ဝှမ်းပိုင်းပိုင်းပိုင်းပိုင်းလှမ်းတြေးလင်းကျေး။ ဖုန်းလှိုင်သေကန်၊  
 ၀၃ ဝါး ပေးပေးပိုင်းပိုင်းပိုင်းလှမ်းတြေးမိတ်ခိုင်းရှုလှမ်း  
 ခေကျေး၊ ပီခင်ကျေးကန်မီးကပျိုဟ်းမိုခင်လှိုင်ခေခင်၊  
 ၀၄ ပုခင်လှိုင်ပိုင်းလှမ်းတြေး တင်းသိုင်းတင်းမူတ်းခေခင်  
 ကျေး။ မခင်းလင်းပိုင်းလှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်း- ယုဒ၊ ပေ  
 ဖိတ်းပိုင်းပိုင်းပိုင်းပိုင်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်း။ သမိုပိုင်း  
 လှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်း  
 တံ၊ ဝါးခေခင်၊ ခေကျေး။ ပိုင်းခေခင်၊ ဝှမ်းဝှမ်းဝှမ်း  
 မှမ်းကန်၊ ဖိတ်းကန်၊ ပိုင်းပေးပိုင်းပေးပေးပေးပေး၊ ပေး  
 မှမ်းကန်ကသားရှုခင်းတံလှိုင် ပီခင်ကန်ပုခင်လှိုင်  
 ၀၅ ပိုင်းလှမ်းတြေးယဝှမ်းကျေး။ လာတ်းခွမ်းခေလှမ်း  
 ဂျာင့် မိုခင်လှိုင်ခေခင်၊ ကျေးကန်တမ်းလုံးခါမ်၊ တင်း  
 ကန်လီ၊ ယိုင်၊ လွမ်းခေခင်၊ ကြေးတင်းကန်ပွဲ၊  
 ၀၆ လွတ်းခေခင်တု။ လွင်းမခင်းလမ်း ကျေးကန်ကန်၊  
 မီးဂရူခေခင်၊ တမ်းကန်၊ လုံးခါမ်၊ ဂရူခေခင်၊ ခေလှမ်း  
 တမ်းလုံးခါမ်၊ တင်းကန်လီ၊ ယိုင်၊ ကြေးကျေး။  
 ဂရူခေခင်၊ ခေပုခင်၊ ဂျာင့်ခေခင်တင်းကန်လီ၊ ယိုင်၊  
 ကြေးကျေး။

**တင်းဂြိုဟ်းပီခင်သားသေ၊  
 တင်းယုဒ၊ မာတ်း**

၀၇ ပီးခွင့်ဂပ်တင်းလံခပ်ကျိုလှမ်း၊ ပေးသေကျေးသေကန်  
 ၀၈ ဝါး- ဂပ်မီးတင်းယုဒ၊ မာတ်းကျေး။ ဝါးခေခင်၊ ခေ  
 သေခေလှမ်း ယင်းကန်၊ မီးတင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းလှိုင်၊  
 တမ်းမီးကပျိုဟ်းကျေးသင်။ တင်းယုဒ၊ မာတ်းမခင်း  
 ၀၉ တမ်းခေ၊ ခွတ်းကပ်မခင်းလုံးရှိုပ်။ ပေးပီးလံခေခင်  
 လံခေလှိုင် ပီးခေခင်းခွင့်ယိုင်းလှိုင် ကန်၊ မီးခွတ်းခေခင်  
 တင်းမခေ ကန်၊ မီးတင်းဂါခေတင်းခွတ်းသေခေခေကျေး  
 ၁၀ ပေးသူသမိုရှုလှမ်းလာတ်းတီးခပ်ခေလှမ်းဝါး- ခွာခေခင်  
 ခေခင်တု။ ကျခေခင်၊ လီလီတု။ ကိမ်၊ ကိမ်၊ တိမ်တိမ်  
 တု။ ဝါးခေခင်၊ ခေရှုလှမ်းခေလှမ်း ယင်းကန်၊ ပခေ ကန်  
 ခပ်လှိုင်၊ ပုခေခင်၊ တူဝ်ခပ်ခေခေခေခေခေ တမ်းပွင့်၊ လွင်းကျေး  
 ၁၁ သင်။ မိုခင်လှိုင်ခေခင်၊ ခေခေ တင်းယုဒ၊ မာတ်းကန်  
 ကန်၊ မီးတင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းလွမ်းခေခေ ပီခင်  
 ၁၂ ကန်တံကျေးခွင်းတူဝ်လင်းဂပ်၊ ကျေး။ ခေခေခေခင်း  
 လမ်း ဂမ်းဖွင့်တမ်းမီးတီးကန်လတ်းခေလှမ်းဝါး-  
 မှမ်းမီးတင်းယုဒ၊ မာတ်းကျေး။ ဂပ်မီးတင်းဂြိုဟ်း  
 တင်းသိုင်းကျေး။ ပိုင်းခေခေလှမ်း ယင်းကန်၊ မီး  
 တင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းခေလှမ်း ခေပျူတင်းယုဒ၊  
 မာတ်းမှမ်းလှမ်း။ ဂပ်လမ်း တမ်းကပ်တင်းဂြိုဟ်းတင်း  
 သိုင်းဂပ်သေခေလှမ်း ခေပျူတင်းယုဒ၊ မာတ်းဂပ်

၁၃ ခေခေကျေး၊ ဝါးခေခင်၊ ခေကျေး။ ကြေးပီခင်လင်း  
 မီးသူ၊ လီဝ်ရှုလှမ်းဝါးခေ မှမ်းယုဒ၊ ကျေး။ လီယဝှမ်း။  
 ၁၄ ဖိတ်းတင်းလံကျေးယုဒ၊ လှိုင်ခေယုဒ၊ ခေလှမ်း ရှပ်ခေ  
 ကေ၊ ထခေခေပေးသခေခေ၊ သံယုဒ၊ ကျေး။ ကျေး။ ကျေး။  
 ၁၅ ကန်မပ်မာတ်းခေကျိုလှမ်း၊ တင်းယုဒ၊ မာတ်း ကန်  
 ကန်၊ မီးတင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းလွမ်းခေခေ ပီခင်  
 ၁၆ ကန်တံ ကန်ဝါးခေခေမှမ်းခွင်းရှုရှိုပ်။ ပေးရှပ်  
 ကျေး၊ ပြဂျာမ်၊ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ  
 မခင်း တင်းသိုင်းကျေးခေခေခေခေခေခေခေခေခေ  
 ၁၇ တမ်းခေခေ မခင်းရှုတ်းထိုင်တင်းသိုင်းကျေး၊ ရှပ်  
 ပိုင်းတင်းဂြိုဟ်းမခင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေ  
 ၁၈ ရှပ်ခေခေခေခေခေ ဝါး တင်းယုဒ၊ မာတ်းခေခေပွင့်ဂြိုဟ်း  
 ပွင့်ခေခေလှမ်းဂန်တင်း တင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်း  
 ၁၉ ခေလှမ်း ရှုတ်းထိုင်တင်းကန်လေးလှမ်း၊ ရှပ်ပိုင်း  
 ၂၀ တင်းဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းခေခေကျေး။ ရှမ်းဂျာမ်း  
 လိမ်းကန်ဝါး၊ ကျေး၊ ပြဂျာမ်၊ ယုဒ၊ မာတ်းကြေးပီခင်  
 ၂၁ လင်းခေလှမ်း မခင်းလင်း မာတ်းတင်းယုဒ၊ မာတ်း  
 မခင်း ပီခင်လှိုင်ခေခင်၊ တင်းကန်သိုင်းကျေး၊ ကျေး။  
 ၂၂ ဝါးခေခင်၊ ခေခေခေခေ ဝါးပွင့်ကျေး။ ကျေး၊ ပြ  
 ဂျာမ်၊ ခေခေကျေး လုံးခါမ်၊ တင်းကန်ရှုဂြိုဟ်း ကျေး  
 ၂၃ သေးကြေးပီခင်လင်းကျေး။ သူလုံးရှုလှမ်းရှပ်  
 လွင်း  
 ၂၄ ကန်ဝါး ရှုခင်းရှပ် ကန်၊ ရှုတ်းထိုင်တင်းကန်  
 သိုင်းကျေးလှမ်း ရှပ်ပိုင်းတင်းကန်ယုဒ၊ မာတ်း  
 ၂၅ ကန်လီဝ်ရှုလှမ်းခေခေခေလှမ်း ရှုတ်းထိုင်တင်းကန်  
 သိုင်းကျေး၊ ရှပ်ပိုင်းဂြိုဟ်းလွမ်းခေခေကျေး။ မိုခင်  
 လှိုင်ခေခင်၊ ခေခေခေခေ၊ ယုဒ၊ ရှပ်၊ ခေခေ ပိုင်းကန်  
 မခင်းရှပ်တင်းကပ် ရှုခင်းလှိုင်ခေခေခေခေခေခေ  
 ၂၆ ပွဲ၊ ခပ်ရှုလှမ်းတင်းတင်း၊ သီခေခေခေ မခင်းရှုတ်း  
 ထိုင်တင်းကန်သိုင်းကျေး၊ ရှပ်ပိုင်းတင်းဂြိုဟ်း  
 မခင်းခေခေ ကန်၊ လှမ်းရှိုပ်။ လှိုင်ခေခင်၊ ကန်တူဝ်ခေခင်း  
 ကန်ခေခေလှမ်းလှမ်းတင်းလှိုင်လှိုင်လှိုင်၊ ခေခေ ပီခင်ကန်  
 တံခေခေ တင်းယုဒ၊ မာတ်းကန်ကန်၊ မီးတင်း  
 ဂြိုဟ်းတင်းသိုင်းခေခေကျေး။ ပီခင်ကန်တံကျေး။

**၃**

**သုတ်းခွမ်းပီခင်  
 သားသေ၊ တင်းယုဒ၊ မာတ်း**

၀၁ ပီးခွင့်တင်းလံခပ်ကျိုလှမ်း၊ သူလှမ်းကျေး ကြေး  
 ခေခေ တမ်းလုံးခါမ်၊ တင်းကန်လီ၊ ယိုင်၊ ယိုင်  
 ၀၂ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ သူယုဒ၊ ပေဂြိုဟ်းကြေး  
 ၀၃ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂြိုဟ်းကျေး မီး လင်းတိုဝ်  
 မီးခေခေခေလှမ်း ရှပ်ပိုင်းလွင်းတင်းခေခေကျေး။

၂၃ ရှေးကတစ်ကမ္ဘာ၊ တိုက်မိခင်း၊ ခလေးလူမို့ ခွပ်းပိုင်း၊ သူပိုး  
 ၂၄ ရွာမင်းခေခေ ပီခင်ရှေးကတစ်ကလေးလူမို့၊ ကော့။ ပီခင်  
 ၂၅ ရှေးကတစ်ချက်၊ တူဝ်လင်း၊ တင်း၊ တင်း၊ တင်း၊ တင်း၊  
 ၂၆ လုံးယူ၊ ကော့။ ပေး၊ ရှင်း၊ ကပ်၊ ကပ်၊ သို့၊ ခွင်း၊ သူပိုး၊ မျ  
 ၂၇ ရှုံး၊ လုံး၊ ခပုခင်၊ မျ၊ လိုင် ရှင်း၊ လင်း၊ ရှုံး၊ မျ၊ ခေခေ တံ၊  
 ၂၈ ရှု၊ တင်း၊ တူဝ်၊ တင်း၊ ခင်း လုံးယူ၊ ကော့။ ရှိုင်း၊ သင်း  
 ၂၉ ဇေး၊ ကခင်း၊ ယှ၊ ခေး၊ ခလေး လုံး၊ ပေး၊ လွမ်း၊ ရှု၊ ခွင်း၊ လူမ်း  
 ၃၀ ကခင်း၊ ရှိုင်း၊ ခေး၊ ခေခေ၊ ရှေး လုံး၊ ဝံ၊ ရှု၊ လွမ်း၊ ရှု၊ ရွပ်း  
 ၃၁ ပိုင်း၊ လမ်း၊ ကခင်း၊ လီ၊ ကခင်း၊ ကခင်း၊ ကခင်း၊ ခတ်း၊ ရှင်  
 ၃၂ ရှိုင်း လွမ်း၊ ရှေး၊ ခင်း၊ ကခင်း၊ ရှေး၊ ကခင်း၊ ခတ်း၊ ရှိုင်း မီး  
 ၃၃ ကလူဝ်၊ ခေခေ၊ ကော့။ မိုခင်၊ လိုင်၊ ခင်း၊ ခေခေ လိခင်  
 ၃၄ ရှင်း၊ ခေခေ ပီခင်၊ ကခင်း၊ ရှေး၊ ကခင်း၊ လီ၊ ကခင်း၊ ကခင်း၊  
 ၃၅ သေ၊ ကော့ လင်း၊ ကပ်၊ ကတ်၊ ခေး၊ လူင်၊ လိုင်၊ ကော့။  
 ၃၆ တူလုံး၊ ခွင်း၊ ကခင်း၊ ကတ်၊ ခင်း၊ ရှိုင်း လင်း၊ ခင်း၊ ပီခင်း  
 ၃၇ နှိုင်း၊ ကခင်း၊ ယှ၊ ခေး၊ ထာခင်း၊ ရှိုင်း၊ ခေခေ တူ။ လိခင်  
 ၃၈ ရှင်း၊ ခေခေ ပီခင်း၊ ကော့။ တူလှိုင်း၊ လေး၊ ရှေး၊ ရှေး  
 ၃၉ ပီခင်း၊ ကော့။ မိုခင်၊ လိုင်၊ ခင်း၊ ခေခေ လိခင်၊ ရှင်း၊ မီး  
 ၄၀ ခွင်း၊ တူဝ်၊ ရှင်း၊ ခလေး ရှုံး၊ တူဝ်၊ ရှင်း၊ ရှိုင်း၊ တင်း၊ တူဝ်၊ တင်း  
 ၄၁ ခင်း၊ ကော့။ လင်း၊ တတ်၊ လမ်း၊ တေး၊ တီပတ်၊ ခလေး  
 ၄၂ တူဝ်၊ လင်း၊ ရှေး လုံး၊ ခမ်း၊ တင်း၊ ကခင်း၊ နှိုင်း၊ ငေး၊ ရှေး  
 ၄၃ တတ်၊ ပီခင်း၊ ကော့။ မိမ်း၊ ရှင်း၊ ရှင်း၊ ခေခေ လင်း၊ ခေခေ  
 ၄၄ လှိုင်း၊ မိမ်း၊ တူဝ်၊ ရှိုင်း၊ မိမ်း၊ ခေခေ လှိုင်း၊ မိမ်း၊ တူဝ်၊ ကခင်း  
 ၄၅ လင်း၊ ရှေး၊ လင်း၊ ကခင်း၊ လှိုင်း၊ မိမ်း၊ ပေး၊ တင်း  
 ၄၆ သင်း၊ တင်း၊ လှိုင်း ရှေး၊ ခင်း၊ ကခင်း၊ လုံး၊ ခပုခင်၊ ခေခေ  
 ၄၇ ယဝ်။ ရှိုင်း၊ ရှေး ရှင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ ခပုခင်၊ လုံး၊ လိခင်း။  
 ၄၈ လိခင်း၊ ပီခင်း၊ တင်း၊ ကခင်း၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း၊ ကခင်း  
 ၄၉ ကခင်း၊ သင်း၊ သွင်း၊ သင်း၊ မျ၊ လုံး၊ ခေခေ၊ ခလေး တိမ်း၊ တင်း  
 ၅၀ ရွင်း၊ ယင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ ရှေး၊ တံ၊ ခေခေ ကော့။  
 ၅၁ ရှင်း၊ လင်း ကပ်၊ တင်း၊ လိခင်း၊ ရှင်း၊ သေ၊ ခလေး ပခင်း၊ တင်း  
 ၅၂ လီ၊ တီး၊ လင်း၊ ပေး၊ နှေး၊ ပီခင်း၊ လင်း၊ ကော့။ လင်း၊ ကပ်  
 ၅၃ တင်း၊ လိခင်း၊ ရှင်း၊ ခလေး ရိခင်း၊ လေး၊ ရှင်း၊ ကခင်း၊ မခင်း  
 ၅၄ လင်း၊ နှေး၊ သင်း၊ ရှိုင်း၊ ပီခင်း လိုင်၊ ခင်း၊ ရှင်း၊ ရှင်း  
 ၅၅ မခင်း၊ လင်း၊ ခေခေ ကော့။ ရှေး၊ ခွင်း၊ သူပိုး၊ ကခင်း၊ ခေခေ  
 ၅၆ ရှိုင်း၊ တင်း၊ ကခင်း၊ ရှိုင်း၊ ထေး၊ ပေး၊ ယွင်း၊ ထေး  
 ၅၇ ကတ်၊ တင်း တင်း၊ ကခင်း၊ ရှိုင်း၊ လေး၊ လင်း၊ ကွပ်၊ မေး  
 ၅၈ လှိုင်း၊ ပီ၊ ခေခေ၊ ရှိုင်း၊ တင်း၊ လုံး၊ ကခင်း၊ လီ  
 ၅၉ ပီခင်း၊ လိုင်၊ ခင်း၊ ခေခေ။ ရှေး၊ ခွင်း၊ ရှေး၊ ကခင်း၊ ခေခေ  
 ၆၀ လင်း၊ ကွပ်၊ ခေခေ၊ တင်း၊ ခေခေ၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း။ ပီ၊ ခေခေ  
 ၆၁ ရှိုင်း၊ တင်း၊ လုံး၊ ကခင်း၊ လုံး၊ တူခင်း၊ မခင်း၊ လှိုင်း၊ သင်း၊ နှေး  
 ၆၂ လင်း၊ မခင်း၊ မခင်း၊ သခင်း၊ လှိုင်း၊ မေး၊ လုံး၊ ရှိုင်း။ တူခင်း  
 ၆၃ မခင်း၊ လတ်၊ လင်း၊ မခင်း၊ မခင်း၊ လှိုင်း၊ သင်း၊ နှေး၊ မေး  
 ၆၄ လုံး၊ ရှိုင်း။ မိုခင်၊ လိုင်၊ ခင်း၊ ခေခေ ခေခေ၊ ကခင်း၊ လီ၊ ရှိုင်း  
 ၆၅ ကခင်း၊ လင်း၊ ပခင်း၊ ခေခေ၊ ကခင်း၊ တခင်း၊ လုံး။

**ဥပုသ်၊ ကခင်း၊ လီ၊ တင်း၊ မခင်း၊**

၁၂ ခွင်း၊ သူခေခေ နှေးလှိုင်း မီး၊ ဥပုသ်၊ ကတတ်၊ ပိုင်း၊ ဥပု  
 ၁၃ တင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ ကခင်း၊ လီ။ ရှေး၊ ရှေး၊ ခေခေ ကပ်  
 ၁၄ လှိုင်း၊ တင်း၊ ကခင်း၊ မခင်း၊ ရှေး၊ ကခင်း၊ မျ၊ တင်း၊ ကခင်း  
 ၁၅ လီ ကတ်၊ တင်း ဥပုသ်၊ ကခင်း၊ ခေခေ၊ ကခင်း၊ ကခင်း၊  
 ၁၆ ခေခေ၊ သေ၊ ခလေး ခေခေ၊ ယွင်း၊ ကခင်း၊ တူဝ်၊ လင်း၊ ရှိုင်း၊  
 ၁၇ ရှိုင်း၊ လှိုင်း၊ ခေခေ၊ တူ။ ပေး၊ သူမီး၊ တင်း၊ ခေခေ ကခင်း  
 ၁၈ ကခင်း၊ ခေး၊ လှိုင်း၊ ကခင်း ခွင်း၊ ရှိုင်း၊ လှိုင်း သွင်း၊ ကခင်း  
 ၁၉ တူလုံး၊ ပခင်း၊ တူဝ်၊ လင်း၊ ရှိုင်း၊ ယွင်း၊ လှိုင်း။ ယျ၊ ပေ၊ ကပ်၊  
 ၂၀ ဝမ်း၊ ခလေး ကပ်၊ သူ၊ လတ်၊ ပုခင်း၊ လတ်၊ လှိုင်း၊ သမ်း၊  
 ၂၁ သမ်း၊ ကြေး။ ဥပုသ်၊ လှိုင်း၊ ခင်း၊ ခေခေ၊ ခေခေ။ ပီခင်း  
 ၂၂ ဥပုသ်၊ ကခင်း၊ လှိုင်း၊ သေ၊ ရှေး၊ ခေခေ၊ မေး၊ ကခင်း၊ လှိုင်း။ ပီခင်း  
 ၂၃ ဥပုသ်၊ လိခင်း၊ မိုင်း။ ပီခင်း၊ ဥပုသ်၊ လေး၊ တီပတ်၊  
 ၂၄ ဥပုသ်၊ နှေး၊ ရှေး၊ ရှေး။ လှိုင်း၊ မခင်း၊ လမ်း။ ပေး၊ မီး၊ တင်း  
 ၂၅ ကခင်း၊ ခေခေ၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း၊ တင်း တင်း၊ ကခင်း၊ နှိုင်း  
 ၂၆ ကခင်း နှေး၊ နှေး၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း။ ဥပုသ်၊ ကခင်း၊ လှိုင်း၊ သေ  
 ၂၇ ရှေး၊ ခေခေ၊ မေး၊ လမ်း မိုင်း၊ ကခင်း၊ တင်း ပီခင်း၊ ကခင်း  
 ၂၈ မူတ်း၊ သွင်း၊ ကော့။ လှိုင်း၊ သေ၊ ခေခေ၊ ကခင်း၊ ရှေး လင်း၊ ယူ၊  
 ၂၉ ထုတ်၊ ထုတ်၊ ကခင်း၊ ကော့။ မီး၊ သေး၊ ကခင်း၊ ခေခေ၊ သိမ်း၊  
 ၃၀ ကခင်း၊ ကခင်း၊ ကော့။ မီး၊ တင်း၊ ကခင်း၊ မေး၊ လွမ်း၊ ကပ်  
 ၃၁ ကော့။ ပေး၊ လှိုင်း၊ တင်း၊ ရှေး၊ ကတ်၊ တင်း ကခင်း၊  
 ၃၂ ကခင်း၊ လီ၊ ကခင်း၊ ဝမ်း၊ တင်း၊ လုံး၊ ကော့။ ကခင်း၊ မီး၊ တင်း  
 ၃၃ ကခင်း ယွင်း၊ ခင်း၊ ခေခေ၊ ကခင်း၊ ယွင်း၊ ခင်း၊ ခေခေ။ ရှိုင်း  
 ၃၄ လှိုင်း၊ တင်း တင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ ထိမ်း၊ လင်း၊ မိမ်း  
 ၃၅ ကော့။ ခပ်၊ လှိုင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ ရှိုင်း၊ ရှေး၊ ထုတ်၊ ထုတ်၊  
 ၃၆ ကခင်း၊ ခေခေ။ လင်း၊ တခင်း၊ မိတ်၊ တခင်း၊ နှေး၊ ကြေး  
 ၃၇ တင်း၊ သိုင်း၊ တေး၊ ခေခေ ခေခေ၊ ခေခေ၊ လီ၊ လီ၊ ကော့။

**၄**

**တင်း၊ မိုင်း၊ ရှိုင်း၊ ခလေး  
 တင်း၊ ကခင်း၊ ရှေး၊ တိမ်း၊**

၁ ခွင်း၊ သူခေခေ တင်း၊ ကခင်း၊ တိုင်း၊ တေး၊ ကခင်း ကတ်၊  
 ၂ တင်း တင်း၊ ကခင်း၊ နှိုင်း၊ ကခင်း၊ လှိုင်း၊ ကခင်း လှိုင်း၊ ခေခေ  
 ၃ ပီခင်း၊ မေး၊ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း လှိုင်း၊ တင်း၊ လှိုင်း၊ ခင်း၊ ရှိုင်း။ ပီခင်း  
 ၄ ရှိုင်း၊ ရှိုင်း လှိုင်း၊ ကခင်း၊ လင်း၊ လှိုင်း၊ သင်း၊ နှေး  
 ၅ ယူ၊ ရှေး၊ ခွင်း၊ ကပ်၊ ရှေး၊ တူဝ်၊ ခင်း၊ သူခေခေ ကခင်း၊ လှိုင်း  
 ၆ ရှိုင်း။ သူလှိုင်း၊ လင်း၊ လှိုင်း၊ ရှေး၊ ကခင်း၊ လုံး။ သူမီး  
 ၇ လှိုင်း၊ လေး၊ နှေး၊ လုံး၊ ယူ၊ ခလေး သူကပ်၊ ပိုင်း၊ တံ၊ ကော့  
 ၈ ကလူဝ်၊ တူဝ်၊ လင်း၊ ရှိုင်း၊ ကခင်း၊ တိမ်း၊ ထုတ်။ သူနတ်  
 ၉ ကခင်း တိုင်း၊ တေး၊ ကခင်း၊ ယူ၊ ကော့။ လှိုင်း၊ မခင်း၊ လမ်း

၃ သူကမ်း၊ ယွမ်းတီး၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ ခလး၊ သူကမ်း၊  
 လုံးကျော့။ သူးတွင်းယူ၊ နေး၊ ခွမ်းပိုင်း၊ ယွမ်းလွမ်း  
 လှ်ကမ်း၊ မိတ်းပိုင်း၊ တျ၊ တေဂ်းလုံးပီခင်တင်းကမ်း  
 ၄ လာမ်၊ လျးခွဲးဂျ၊ မဂုင်၊ ခေခေဂုလုံးခလး၊ သူကမ်း၊  
 လုံး။ ဂုခင်းကမ်းဂီတီးမေ၊ ထုင်၊ ကမ်းကမ်း၊ ဖြားခပ်  
 ဂိုလုံး၊ လွင်၊ သူကမ်း၊ ဂု၊ လွင်၊ ကမ်းတင်း၊ တင်းကမ်း  
 ဂီတီးမိတ်း၊ သဂျ၊ ယု၊ လူလုံး၊ ကမ်းတင်း၊ လေးဂီ၊ ခေ  
 ပီခင်တင်းကမ်းခင်းကမ်းတင်း၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ ကမ်း  
 ၅ ဝျးခေခေဂိုဝ်။ ဖုးလှ်သေကမ်း၊ ဝျး၊ နေးကမ်းဂီတီး  
 မိတ်း၊ သဂျ၊ ယု၊ လူလုံး၊ ကမ်းတင်း၊ လေးဂီ၊ ခေခေ  
 နေးခေခေ ပီခင်ရ၊ ခေ၊ သူ၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ ကေး။  
 ၆ လွင်၊ သူထင်၊ ဂျ၊ မိတ်းလိတ်း၊ ကမ်းတင်း၊ ဝျး- ဝိလှ်လှ်၊ လင်း  
 ကမ်းမမ်းလင်း၊ ဂျးခေတ၊ ယု၊ ခွမ်းဂုင်းခေခေ မီး  
 သဖေးကမ်းခွဲးဂုဂိုဝ်၊ ဂုင်းကေး။ ဝျးခေခေ၊ ခေ  
 ခေခေ။ ပီခင်ကမ်းလုံးလုံးကမ်း၊ ပွင်၊ လွင်၊ ဂျးသင်ဂိုဝ်။  
 ၇ မမ်းလင်းခေခေ ပခင်းကျေးလူးကမ်းယီင်းခင်းခေခေ  
 ခေ၊ ကေး။ ခွမ်းပိုင်း၊ လှ်ခေခေ၊ ခေခေလေး၊ ဂျ၊ မိတ်းလိတ်း  
 မျးခလး၊ ဝျး- ဖြားပီခင်လင်း၊ ဂျ၊ တင်း၊ ခေခေခေ  
 ခပ်လှ်ခင်း၊ မျ၊ ခေပီခင်သင်ခေခေခေလေး၊ ဂီတီးကျေးလူး  
 ၈ တီး၊ ခပ်လှ်ခင်းကမ်းမီးဂုလှ်လှ်ချျးတီမ်၊ ခေခေ ကေး။  
 ၉ ဝျးခေခေ၊ ခေခေ။ ပိုင်းခေခေလေး၊ လွမ်းကလုဝ်၊ ဖြား  
 ပီခင်လင်း၊ တျ။ ခေခေခေမျ၊ ခေတင်း၊ တျ။ ပေးဂီတီး  
 လှ်ခေခေ၊ ခေခေလှ်ခင်း၊ မမ်းတင်းကွမ်၊ ပံ၊ သေဂျးတီး  
 ၁၀ သူဂျ၊ ကေး။ သုတ်လမ်းတီး၊ ဖြားပီခင်လင်း၊ တျ။  
 ပေးဂီတီးလှ်ခေခေခေ၊ ခေခေလှ်ခင်း မမ်းလင်းတင်းသုတ်  
 လမ်းဂျးတီး၊ သူကေး။ ဂုခင်းလှ်ခင်းကမ်းမီးကပျိုတ်း  
 ခပ်ဂိုလုံး၊ ဂျးမိုင်းသုသုတင်း၊ တျ။ ဂုခင်းလှ်ခင်းကမ်း  
 မီးဂုလှ်လှ်သွင်ငါမ်ခပ်ဂိုလုံး၊ ဂျးဂုလှ်လှ်သုမုတ်းသုတျ။  
 ၁၁ မီးတင်းကမ်းယပ်၊ လှ်ယုင်းလှ်၊ တင်းကမ်းလှ်  
 ကမ်း၊ သျ၊ မံးလှ်ခေခေလှ်၊ တင်းကမ်းဂွင်ဂျးတျ။ ဂျး  
 တင်းကမ်းသုယုမံးခေခေ ပီခင်တင်းကမ်းလှ်  
 ကမ်း၊ သျ၊ မံးလှ်ခေခေလှ်တျ။ ဂျးတင်းကမ်းသုသိုဝ်း  
 ပျေးခေခေ ပီခင်တင်းကမ်းလှ်လှ်လှ်ဂျးခေခေတျ။  
 ၁၂ ကပ်တုင်လင်းဂပ်၊ ချျးတီမ်၊ ဂျးတီး၊ နေ၊ နေး၊ ဖြား  
 ပီခင်လင်း၊ တျ။ ပေးဂီတီးလှ်ခေခေခေ၊ ခေခေလှ်ခင်း မမ်း  
 လင်းတင်းယုဂ်ယွင်၊ သူကေး။

**ယုဒပေသေသွမ်းကမ်း**

၁၁ ပီးခွင့်ခပ်ဂိုလုံး၊ နေးခေခေခေခေလေး၊ နေးခေခေခေခေ ယု၊  
 ပေသေသွမ်းကမ်း။ နေးကမ်းသေသွမ်းပီးခွင့်မမ်း  
 ခလး၊ လီ၊ ယင်၊ ဝျး မမ်းမီးကပျိုတ်း၊ ကေး။ ဝျး  
 ခေခေ၊ ခေခေခေ။ ပီခင်နေးကမ်းသေသွမ်းပိုင်းလုပ်၊  
 ၁၂ ဖြားခလး၊ လီ၊ ယင်၊ ပိုင်းလုပ်၊ ဖြားယပ်။ ပေး  
 ဂီတီးလှ်ခေခေခေ၊ ခေခေလှ်ခင်း မွဲးပီခင်နေးကမ်းဂမ်ဂျင်

၁၃ ပိုင်းလုပ်၊ ဖြားကမ်း၊ လှ်။ ပီခင်နေးကမ်းလီတ်း၊  
 ထာမ်လီ၊ ယင်၊ ပိုင်းလုပ်၊ ဖြားကေး။ နေးကမ်းခေ  
 ၁၄ ပိုင်းလုပ်၊ ဖြား၊ နေးကမ်းလီတ်း၊ သေးလီ၊ ယင်၊  
 ဖြားခေခေ မီးပေးလီဝ်ဂုလုံးကေး။ မမ်းလင်းပီခင်  
 နေးကမ်းတတ်းခေခေ၊ ဂျးလုံးခေ၊ ခွတ်းကပ်၊ ဂျးလုံး  
 ၁၅ ယု၊ နေပီတ်း၊ ကေး။ မွဲးပီခင်နေးလှ်ခလး၊ ဂျးလုံး  
 ၁၆ လီတ်းသေးလီ၊ ယင်၊ ပီးခွင့်မွဲး။ ဂုခင်းလှ်ခင်းကမ်း  
 လင်းလတ်းခလး၊ ဝျး- မိုင်းခေ မိုင်းနေး၊ ဂုင်း  
 တင်းဂျ၊ ဂျးတီးပိုင်းခေခေ ယု၊ ပီးခေခေခေလေး၊ ဂျ၊ ခေ  
 ၁၇ ဂျးလုံးကမ်းမမ်းကေး။ ဝျးခေခေ၊ ခေခေခေဂိုလုံး  
 ကွမ်းခေခေထွမ်၊ ဝိခင်းတျ။ လွင်၊ သူကမ်း၊ ဂု၊ လွင်  
 ကမ်းတျ၊ ခွဲးဝခင်းမိုင်းနေးခေခေ။ တင်းပီခင်မျး  
 လှ်ခေခေခေ၊ လှ်ခေခေခေ။ ကသား၊ သူခေခေပီခင်လှ်ခေ  
 ၁၈ ခေခေခေ။ ပီခင်လှ်ခေခေခေ၊ ကါခွမ်း ကမ်းမီးယု၊ ဂမ်း  
 ကွမ်းခေခေခေလေး၊ သမ်ဂုလုံး၊ ခေခေ ကေး။  
 ၁၉ သူထုတ်၊ လီလတ်းခလး၊ ဝျး- ပေးထု၊ ဝရု၊ ဖြားမီး  
 ကလုဝ်၊ လှ်ခေခေ ဂုင်းတင်းကသားလိပ်ယု၊ ခလးတင်း  
 ဂီတီးလှ်ခေခေခေ၊ ခေ တင်းဂီတီးလှ်ခေခေခေ၊ ခေခေကေး။  
 ၂၀ ဝျးခေခေ၊ ခေခေတျ။ ဂုလုံးဂျးတေးလီဝ်ခေ သူကပ်၊  
 ကတ်၊ ယု၊ ဂျးခွဲးတင်းကမ်းဂုလှ်လှ်တုင်လင်းဂပ်၊  
 ပီခင်သင်ခေခေကေး။ တင်းကမ်းလင်းကပ်၊  
 ၂၁ ကတ်၊ လှ်ခေခေခေ၊ ခေခေ ဂျးမီးတင်းသီင်းတင်းလှ်  
 ခေခေ ပီခင်ကမ်းကမ်း၊ လီကမ်း၊ ထုတ်၊ ကေး။  
 ၂၂ ပိုင်းခေခေလေး၊ နေးကမ်းဂုတင်းဂမ်းတင်းဂျင် ကမ်း  
 လီကမ်းငါမ်းခလး၊ ကမ်း၊ ဂမ်းကမ်း၊ ဂျင်ခေခေ မီး  
 ကပျိုတ်း၊ ကေး။

**၅**

**တင်းမားမီးကမ်းလီဂုဝ်**

၁ ဂုခင်းမားဂုခင်းမီးခပ်ဂိုလုံး၊ ကွမ်းခေခေမျးတေး  
 လီဝ်ခေခေတျ။ ကွမ်းခေခေဂွင်သီခေခေ၊ ဂွင်ဂျး၊ ခွမ်းပိုင်း  
 ၂ ဖေးတုဂ်ခေခေလှ်ခေခေ၊ တခေ၊ ကမ်းတင်းဂွတ်းမျးဂျး  
 ခေခေ ပီခင်ကမ်းတု၊ ကမ်းခေခေခေကေး။ ခွမ်းခေခေ  
 ၃ ခွမ်းမံးသုကေး၊ မုင်းမိုင်းခွမ်းဂိခေခေယပ်ယပ်။ ဝိခင်း  
 ခမ်းသုကေး၊ နေးဂိခေခေလေးလှ်သီင်းယပ်။ နေးခေခေ  
 တင်းပီခင်သား၊ သေ၊ ယု၊ နေ၊ ခေခေခေတင်းသုခလး  
 ဂိခေခေခေခေခေ မိုခေခေခေခေခေခေ၊ နေးကေး။ သုသီမ်း  
 ၄ ပိုင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ  
 လှ်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ  
 ခပ်လှ်ခင်းကမ်းပတ်၊ ခပ်ဂျးခွဲးခေခေသု၊ ကမ်းသု  
 ပီတ်းသုလီခေ ကမ်း၊ ပခင်းဂျးမမ်းခေခေခေခေခေခေ  
 ဂွင်သီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

၅ ဂွဉ်သီခင်၊ ခေခင် ခပ်းဂွတ်းထိုင်ဂးခင်းဂူထု၊ ဝရု၊  
 ၅ ဩြးလဝ်းပုင်၊ ပ၊ ဂင်ဂုင်ပုခင်ယဉ်။ သူလတမ်၊ လး  
 လေးလိမ်၊ ဂ၊ မဂုင်၊ ဂးခိုင်လိခင်မိုင်းခင်းဗလး မုခင်း  
 ပျုး၊ ခေ၊ လူင်လင်ယဉ်။ သူလီဉ်လူဂုင်လုံသူ မိုခင်  
 လိုဝ်ခင်၊ ခင်းဝခင်းကခင်လံးကပ်တံခေခင်ယဉ်။  
 ၆ သူလီ၊ ယင်၊ ဂေ၊ ကခင်သိုဝ်းတေ၊ ခေခင် သေဗလး  
 ကပ်တံယဉ်။ မခင်းဂေးကမ်၊ ဧဂုခီခင်သူ။

**တၢင်းယိုခ်ခမ်၊ ဂုခင်းမုတ်းလၢင်၊**

၇ ပိုဝ်းခင်ဗလး၊ ပီးခွဉ်ခပ်ဂိုလ်း၊ ကွခင်ဂခင်ယိုခ်  
 ခမ်၊ ပိုယု၊ တေ၊ ထိုင်ဂွတ်းလဝ်း၊ ဩြးပေ၊ မးခေခင်  
 တာ။ တူလ်းလုး။ ဂေ၊ ကခင်ဂိုတ်းခေးခေခင် လၢင်  
 ယိုခ်ခမ်၊ ပိုထု၊ မဂ်၊ ခေမမ်မဂ်၊ လိခင်ကခင်ထိုဝ်းဂး  
 ထိုဝ်းခခင်ကခင်တၢင်းကွတ်း၊ မးခေခင်ဗလး၊ ဝိုလုံ  
 ယိုခင်းယၢင်းပိုထု၊ တေ၊ ထိုင်ဂွတ်း၊ ခေမမ်ဂွတ်း  
 ၈ ခေမမ်ဂုင်ဗုခင်တူဂ်းကေး။ သူဂေးယိုခ်ခမ်၊ ဗလး  
 ပိုယု၊ တာ။ ပိုဝ်းကခင် ခင်၊ ကခင်လဝ်း၊ ဩြးတၢင်း  
 ပေ၊ မးခေခင် တၢင်းဂွတ်းထိုင်ယဉ်ဗလး၊ ဂိုတ်းဂွတ်း  
 ၉ လုံတူဝ်လဝ်းဂင်၊ မခင်းခိုင်၊ ယု၊ တာ။ ပီးခွဉ်ခပ်ဂိုလ်း  
 ခင်၊ ဂိုဝ်တၢင်းဂၢင်းလွတ်းတၢင်း တၢင်းကခင်လီတ်း  
 ထၢမ်လီ၊ ယင်၊ ထိုင် ယု၊ ပေဂိုတ်းတၢင်းကခင် ဂေ၊  
 ခိုင်၊ ဗလး၊ ဂေ၊ ခိုင်၊ တွပ်၊ ဂခင်ထိုင်ဂခင်တၢင်း၊ က  
 ပိုတ်းတီးဂခင်။ တူလ်းလုး။ ဂေ၊ ကခင်ပိုင်၊ လီ၊ ယင်၊  
 တြးခေခင် မီးယု၊ ဂးတီး၊ ဗေ၊ ခေး၊ ဗေဂ်းတူကေး။  
 ၁၀ ပီးခွဉ်ခပ်ဂိုလ်း၊ မၢတ်းတွင်းလွင်းပရေးဗေတ်း  
 ကခင်ကိုင်ပိုင်းခေ၊ မ၊ ဂိုဝ်းသီထု၊ ဝရု၊ ဩြး သေ  
 ဗလး၊ ဂေးလၢတ်းထိုဝ်းခခင် ဂွတ်းပိုခင်ပုင်၊ သၢဂ်းသေ၊  
 ခင်းတၢင်းကခင်သူလံးယိုခ်ခမ်၊ မိုဝ်းကခင်ထုပံး  
 ၁၁ တုဂ်းခေ၊ တၢင်းဗၢခင်ခေခင်တာ။ တူလ်းလုး။ ဂုဝ်းဂွဉ်  
 ခပ်လိုဝ်းကခင်ယိုခ်ခမ်၊ လံးခခင် ပီခင်ဂေ၊ ကခင်  
 မီးမင်၊ ဂလု၊ ကေး။ သူလံးခင်းလွင်း၊ ယေ၊ ဗေ  
 ယိုခ်ခမ်၊ ခေခင်ယဉ်။ ခင်းတီးသုတ်း သူလံးဂူလံး  
 ဂုခင်လွင်းကခင် မခင်းလဝ်းဂုဂိုဝ်းကိတ်းလုမီးလုံဂရု  
 ခေ၊ ဗလး၊ ခိုခင်းတီးခင်းပခင်ခေခင်ယဉ်။  
 ၁၂ ပီးခွဉ်ဂပ်တၢင်းလံးခပ်ဂိုလ်း၊ ခင်းလွင်းတၢင်းဂု  
 လိုဝ်ဂု၊ ပိုင် တၢင်းသီဉ်းတၢင်းလူင်ခခင်၊ သူယီဉ်းခီခင်း  
 ဝေ၊ ပိုတ်းတၢင်းကခင်ဂိခင်၊ ဝေးတာ။ ယု၊ ပေကပ်မိုင်း  
 ဂၢင်ဂုင်ဂိခင်၊ ဝေး။ ယု၊ ပေကပ်လိခင်းမိုင်းဂိခင်၊ ဝေး။  
 ယု၊ ပေကပ်လွင်းတၢင်းဂေးသင်ဗလးဂိခင်၊ ဝေး။  
 ခင်၊ ဂိုဝ်တၢင်းဂၢင်းလွတ်း တၢင်းကခင်လီ၊ ယင်၊ က  
 ပိုတ်းထိုင် ဂွမ်းသူခေခင် ပေးပီခင်ကခင်လွတ်းထိုင်

ဂွတ်းပီခင်ကခင်လွတ်းတာ။ ပေးပီခင်ကခင်ကမ်၊ လွတ်းဂေး  
 ဂွတ်းပီခင်ကခင်ကမ်၊ လွတ်းဂူလ်းတာ။

**တၢင်းသူးတွင်းဗလးတွင်းပၢခင်၊**

၁၃ ခင်းသူခေခင် ပေးမီးဂေ၊ ကခင်လံးခမ်၊ တုဂ်းခေ၊ တၢင်း  
 ဗၢခင်ထိုင် ဂွတ်းမခင်းသူးတွင်းတာ။ ပေးမီးဂေ၊ ကခင်  
 သိုဝ်းပျု၊ ထိုင် ဂွတ်းမခင်းဂိုတ်းဂွမ်းသု၊ လၢမ်၊ တာ။  
 ၁၄ ပေးမီးဂေ၊ ကခင်မီးတၢင်းခံးတၢင်းပီခင်ထိုင် ဂွတ်းမခင်း  
 ဂွဉ်ကပ် ဂုခင်းကပ်ထိုင်လဝ်းတၢင်းလံးမးဗလး၊ ဂွတ်း  
 ခပ်ကိုင်ပိုင်းခေ၊ မ၊ ဂိုဝ်းသီထု၊ ဝရု၊ ဩြး သေဗလး  
 ကပ်ခေမမ်မခင်းတၢင်းဂးခိုင်ဂုခင်းပီခင်ခေခင် သေယဉ်  
 ၁၅ သူးတွင်းတာ။ ပေးဂိုတ်းထိုင်ခင်၊ ခေခင်ထိုင် ဂွမ်း  
 သူးတွင်းတၢင်းကခင်ယုမ်၊ မၢတ်းခေခင် တၢင်းခေ၊  
 ဗသ၊ လိတ်းကပ်ဂေ၊ ကခင်ပီခင်ခေခင်ဗလး၊ လဝ်း  
 ဩြးတၢင်းဂွတ်းမခင်းခိုခင်းလုဂ်ကေး။ ပီဂ်သမ်မခင်း  
 ဂိုတ်းဗေတ်းမီခင်းကပိုတ်းသေဂေး၊ မခင်းလဝ်းတၢင်း  
 ၁၆ ပို၊ လွတ်းပခင်ကပိုတ်းမခင်းယု၊ ကေး။ သူခေခင်၊ ဂခင်  
 ဂခင် ဂေ၊ ခိုင်၊ ဗလး၊ ဂေ၊ ခိုင်၊ ဗုဂ်၊ ကွတ်း၊ ခေပျု၊  
 ကပိုတ်းတူဝ်လဝ်းဂင်၊ တီးဂခင်သေဗလး၊ တွင်းပၢခင်၊  
 ဂခင်တာ။ ခင်၊ ဂိုဝ်တၢင်းလံးဂတ်းယီခင်ချမ်းသု၊  
 ထိုင်ဂေ၊ ခိုင်၊ ဗလး၊ ဂေ၊ ခိုင်၊ ခင်၊ ဂခင်ဂခင်သူးတွင်း  
 ပုခင်းဂခင်တာ။ ပထခေ၊ ကခင်ဂုခင်းသိုဝ်းတေ၊  
 သူးတွင်းခေခင် မီးကရုင်၊ ယု၊ ခေ၊ ဗလး၊ ပးတခင်း  
 ၁၇ ခုဝ်းခေခင်၊ ကေး။ ကေးလီယ ခေခင် ပီဂ်သမ်  
 ပီခင်ဂုခင်းကခင်လၢပ်းသီဉ်၊ ဂခင်တၢင်း တြးလေး  
 ဂထမ်၊ မိုခင်ထိုင်ခင်၊ ဂုဝ်းခေသေဂေး၊ ခင်၊ ဂိုဝ်  
 ဗုခင်တၢင်းကမ်၊ လံးတူဂ်းထိုင် မခင်းသူးတွင်း ယု၊  
 ခေ၊ လူင်လင်ဗလး၊ သၢမ်ပီးပံဂုဂ်းလိခင်တီမ်တီမ်  
 ၁၈ ဗုခင်ကမ်၊ တူဂ်းသေမိတ်း ဂးခိုင်လိခင်မိုင်း။ ဂမ်း  
 ခခင်ယဉ် မခင်းသမ်ခိုခင်းသူးတွင်းဗလး၊ ဗေ၊ ဂၢင်  
 ဂုင်ဂွတ်းဗုခင်တူဂ်းမးကေး။ လိခင်မိုင်းဂေး၊ ဂွတ်း  
 မဂ်၊ မဂ်၊ မးကေး။  
 ၁၉ ပီးခွဉ်ခပ်ဂိုလ်း၊ ခင်းသူခေခင် ပေးသေဂေ၊ သေ  
 ဂုခင်း ဗေတ်းပိုင်းသီခင်းတၢင်းသမ်၊ မ၊ တြးဂု၊ ဗလး  
 ပိုခင်းတၢင်း၊ ဂေ၊ ဂွတ်းမခင်းခိုခင်းမးထိုင် ဂွတ်းမခင်း  
 ၂၀ ကခင်ဝေး၊ ဂေ၊ ကခင်ဂွတ်းမခင်းကခင်မီးကပိုတ်းလုဂ်  
 သေဂေးတီးတၢင်းကခင်ဗေတ်းပိုင်း၊ ခိုခင်းမးခေခင်  
 ပီခင်တၢင်းကခင် ခေ၊ ခွတ်းကပ်ဝိုလ်းသီခင်းခိုင်၊  
 ဂေးခင်းတၢင်းတံဗလး၊ ဂုမ်၊ ဝိုကပိုတ်းခေခင်ခေ၊  
 ခေခင်တာ။